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Z á p i s 

 
ze 7. jednání Finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 3. 12. 2013 od 9.00 hod.  
v RegioCentru Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 

 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
 
 
Omluveni: Svatý 
 
 
Program jednání: 
 

1. Zahájení, přivítání přítomných, představení a schválení přizvaných hostů, schválení 
programu jednání, volba ověřovatele zápisu  

2.  Zdravotnictví – výhled hospodaření Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje, a. 
s. a jednotlivých nemocnic za měsíce 1. – 10. 2013, výhled plnění za rok 2013, 
předběžný výhled hospodaření na rok 2014  

3. Rozpočtový výhled na léta 2014 – 2018 (předkládá JUDr., Ing. Rudolf Cogan, Ph.D.) 
4. Zásady Zastupitelstva Královéhradeckého kraje o schvalování účetní závěrky 

Královéhradeckého kraje 
5. Návrh na 5. změnu rozpočtu Královéhradeckého kraje na rok 2013 
6. Návrh na rozpočet Královéhradeckého kraje na rok 2014  
7. Různé   -  daňové příjmy 
8. Závěr         

 
 

Jednání v 9.00 hodin zahájil a řídil předseda Finančního výboru Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje Ing. Petr Kebus, který přítomné uvítal a vyjádřil se k materiálům, 
které byly distribuovány před jednáním. 

 
 
 
K bodu 1 
 
Zahájení, přivítání přítomných, představení a schválení přizvaných hostů, schválení 
programu jednání, volba ověřovatele zápisu 
 

- schválen program 7. jednání Finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje; 
- schválena přítomnost přizvaných hostů při jednání finančního výboru; 
- ověřovatelem zápisu zvolena Ing. Lucie Orgoníková; 
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Hlasování: 
 
  I. Pro  -  9 II. Pro  - 8  
   Proti  -  0  Proti  - 0 
   Zdržel se -  0  Zdržel se - 1 
 
 
USNESENÍ 7/38/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 

I. s c h v a l u j e 
 
§ přítomnost hostů:  Ing. Miroslava Vávry, CSc., Ing. Josefa Prokeše, Ing. Vladimíra 

Soběslava a Věry Kopřivové na jednání Finančního výboru Zastupitelstva 
Královéhradeckého kraje dne 3. 12. 2013; 

§ program 6. jednání Finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje; 
 

 
II. v o l í 
 
Lucii Orgoníkovou ověřovatelem zápisu. 

 
 
K bodu 2 
 
Zdravotnictví – výsledek hospodaření Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje, 
a. s. a jednotlivých nemocnic za měsíce 1. – 10. 2013, výhled plnění za rok 2013, předběžný 
výhled hospodaření na rok 2014  
 

- pozván Ing. Miroslav Vávra, CSc. – předseda představenstva Zdravotnického holdingu 
Královéhradeckého kraje, a. s., Ing. Josef Prokeš, místopředseda představenstva 
Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje, a. s.; kteří seznámili členy finančního 
výboru s ekonomickými výsledky holdingu Královéhradeckého kraje, a. s., jakož i 
s ekonomickými výsledky jednotlivých nemocnic za období 1. – 10. měsíce roku 2013, 
ekonomické výsledky byly členům finančního výboru předány ve formě tabulek přímo 
při jednání;  

- Ing. Vávra uvedl, že kumulovaná ztráta je mimo jiné způsobena též faktory, které nelze 
zcela ovlivnit – např. doúčtování roku 2012, případně 2011, zdravotními pojišťovnami 
(v této záležitosti probíhá v současné době smírčí jednání), další v současné době 
probíhající soudní spory, které nejsou dosud rozhodnuty a mohou ekonomické výsledky 
ovlivnit, nepříznivě se začíná projevovat i posun zahájení akce nemocnice Náchod; 

- za důležité je třeba pro zlepšení situace do budoucna považovat nutnost důsledného 
vyjednávání co nejlepších podmínek s jednotlivými zdravotními pojišťovnami; 

- z pohledu rozpočtu na rok 2014 se oblast zdravotnictví jeví jako klíčové riziko, neboť 
termíny akce nemocnice Náchod se protahují, oproti původním předpokladům 0. etapa 
neproběhne v květnu, ale nejdříve v listopadu 2014, v současné době dochází k průtahům 
v oblasti výběru projektanta akce, což oddaluje výběr dodavatele stavby; 
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- z hlediska provozu bude rozpočet v oblasti zdravotnictví pro rok 2014 směřován jako 
vyrovnaný, v každém případě musí být zastaveno každoroční zvyšování ztráty 
v jednotlivých nemocnicích; 

- z diskuse vyplynul dotaz, proč jsou tak výrazné rozdíly ztrát u nemocnic řízených krajem 
(nižší u nemocnic Jičína a Trutnov a mnohonásobně vyšší v nemocnicích Rychnov a 
Náchod) – důvodem může být skutečnost, že jsou vykonávány výkony nehrazené 
pojišťovnami. Vlastní srovnání nemocnic na celém území České republiky je obtížné, 
protože výsledky jsou ovlivněny velkým množstvím kriterií; většina krajů se potýká 
s problémy, ale některé problémy nedeklarují (Jihočeský); v této souvislosti lze zmínit 
problematiku sporných příspěvků krajů, které v současné době téměř polovina krajů již 
nemocnicím neposkytuje; 

- výsledky fúze nemocnic Rychnov a Náchod se dostavují postupně a pomalu, u 
nemocnice Rychnov došlo v důsledku fúze ke zlepšení;  

- pro rok 2014 se v rozpočtu pro zdravotnictví počítá s navýšením dotací od státu o 5 mld. 
Kč, přičemž většina těchto finančních prostředků bude směřována do fakultních 
nemocnic; 

- k dotazu jaké závazky po splatnosti mají v současné době nemocnice řízené krajem – 
nemocnice Dvůr Králové a Trutnov nemají žádné takové závazky, nemocnice Náchod a 
Rychnov 121 mil. Kč, nemocnice Jičín 22 mil. Kč. 

 
Diskutující: Táborský, Třešňáková, Kebus, Puš, Skřítecká, Prokeš 
 
 
Hlasování: 

Pro  -  9 
  Proti  -  0 
  Zdržel se -  0 
 
 
USNESENÍ 7/39/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 

I. b e r e   n a   v ě d o m í 
 

výsledky hospodaření Zdravotnického holdingu Královéhradeckého kraje, a. s. a 
jednotlivých nemocnic za měsíce 1. – 10. 2013, výhled výsledku hospodaření za rok 
2013, předběžný výhled hospodaření na rok 2014 

 
II. ž á d á 

členku Rady Královéhradeckého kraje zodpovědnou za oblast zdravotnictví PharmDr. 
Janu Třešňákovou, aby do 28. 2. 2014 předložila rozpočet Zdravotnického holdingu 
Královéhradeckého kraje, a. s. a všech nemocnic řízených Královéhradeckým krajem 
na rok 2014 s tím, že rozpočty budou vyrovnané s příslušnými opatřeními. Návrhy 
rozpočtů budou dále předloženy Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje 
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K bodu 3 
 
Rozpočtový výhled na léta 2014 – 2018 
 

- rozpočtový výhled předložil JUDr., Ing. Rudolf Cogan, Ph.D. (k dispozici členům 
finančního výboru ve formě tabulek) jako protinávrh rozpočtového výhledu schváleného 
finančním výborem na 5. zasedání. Schválený návrh je dle předkladatele málo ambiciózní 
a jako jediný jeho cíl vidí v nalezení finančních prostředků na akci nemocnice Náchod.  

- v jednotlivých rozpočtech je třeba změnit poměr mezi investičními a provozními 
prostředky ve prospěch investic. 

 
Diskutující:   Táborský, Maček, Bém, Soběslav 
 
Hlasování: 

Pro  -  3 
  Proti  -  3 
  Zdržel se -  4 
 
 
USNESENÍ 7/40/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 

I. b e r e   n a   v ě d o m í 
 

rozpočtový výhled na léta 2014 – 2018 předložený zastupitelem JUDr., Ing. Rudolfem 
Coganem, Ph.D.  
 
II. k o n s t a t u j e , 

že vzhledem k nezabezpečení prostředků schválených Zastupitelstvem 
Královéhradeckého kraje dle zák. č. 250/2002 Sb. není jeho realizace možná 
 
 

Návrh nebyl přijat 
 
 
K bodu 4 
 
Zásady Zastupitelstva Královéhradeckého kraje o schvalování účetní závěrky 
Královéhradeckého kraje 
 

- pozván Ing. Vladimír Soběslav – vedoucí ekonomického odboru KÚ, který seznámil 
členy finančního výboru s návrhem Zásad Zastupitelstva Královéhradeckého kraje o 
schvalování účetní závěrky Královéhradeckého kraje. 

Diskutující: Kalenda, Táborský 
 
Hlasování: 
   Pro  -  9 
   Proti  -  0 
   Zdržel se -  0 
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USNESENÍ 7/41/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 

I. b e r e   n a   v ě d o m í 
 

Zásady Zastupitelstva Královéhradeckého kraje o schvalování účetní závěrky 
Královéhradeckého kraje 

 
 
K bodu 5 
 
Návrh na 5. změnu rozpočtu Královéhradeckého kraje na rok 2013 
 
- pozváni: Ing. Vladimír Soběslav – vedoucí ekonomického odboru KÚ, Věra Kopřivová – 

vedoucí oddělení rozpočtu a financování KÚ, kteří seznámili členy finančního výboru 
s návrhem na 5. změnu rozpočtu Královéhradeckého kraje. 

 
Hlasování: 

Pro  -  9 
  Proti  -  0 
  Zdržel se -  0 
 

 
USNESENÍ 7/42/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 

I. s c h v a l u j e 
 

návrh na 5. změnu rozpočtu Královéhradeckého kraje na rok 2013  
 
 
 
K bodu 6 
 
Návrh na rozpočet Královéhradeckého kraje na rok 2014  
 

- pozváni Ing. Vladimír Soběslav – vedoucí ekonomického odboru KÚ, Věra Kopřivová – vedoucí 
oddělení rozpočtu a financování KÚ, kteří předložili členům finančního výboru návrh na 
rozpočet Královéhradeckého kraje pro rok 2014 s důrazem na změny, které byly do návrhu 
projednaného na 6. zasedání finančního výboru zapracovány po projednání návrhu s předsedy 
klubů Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. 
 
 
Hlasování: 

Pro  -  9 
  Proti  -  0 
  Zdržel se -  0 
 
 
Diskutující: Táborský, Cogan, Maček, Kalenda, Špičák, Franc 
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USNESENÍ 7/43/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 

I. s c h v a l u j e 
 

návrh na rozpočet Královéhradeckého kraje na rok 2014  
 
 
K bodu 7 
 
Různé 
 
Ing. Vladimír Soběslav, vedoucí ekonomického odboru Krajského úřadu Královéhradeckého 
kraje, seznámil členy finančního výboru se stavem daňových příjmů za měsíc listopad 2013 a s 
plněním závazků subjektů vůči Královéhradeckému kraji. 
 
Diskutující: Táborský 
 
Hlasování: 
   Pro  -  9 
   Proti  -  0 
   Zdržel se -  0 
 
 
USNESENÍ 7/44/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
 

I. b e r e   n a   v ě d o m í 

 
informaci o naplňování daňových příjmů kraje za měsíc listopad 2013 a plnění 
závazků subjektů vůči Královéhradeckému kraji ke dni 30. listopadu 2013 

 
Předseda finančního výboru předložil členům finančního výboru termíny jednání finančního 
výboru v průběhu roku 2014 s tím, že jednání budou začínat v 9.00 hod.  
 
Hlasování: 
   Pro  -  9 
   Proti  -  0 
   Zdržel se -  0 
 
 
USNESENÍ 7/45/2013/FV 
Finanční výbor zastupitelstva Královéhradeckého kraje 
 
 

I. s c h v a l u j e 
 

termíny jednání Finančního výboru Zastupitelstva Královéhradeckého kraje pro 
rok 2014 takto: 20. 1., 18. 3., 14. 4., 10. 6., 1. 9., 14. 10. a 25. 11. 2014. 
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Závěr  
 

Předseda poděkoval členům finančního výboru za účast na jednání a vzhledem k tomu, že 
byly vyčerpány všechny body programu, v 11.35 hodin jednání ukončil.  

  
 
 

 
Zapsala: Mgr. Naděžda Peichlová, tajemnice  
 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 


